
Reactie internet consultatie verbod jacht konijn en haas. 

Wij zijn een wildbeheerseenheid in Friesland dat 12.000 hectare groot is. 
In dit gebied zetten wij ons in voor een redelijke en gezonde wildstand.  
Natuurlijk zien wij in het veld de verbindingen tussen alle dieren, maar onze interesse is vooral bij de 
bejaagbare en beheerbare soorten.  

Konijn: 
Ons werkgebied had vroeger zoals overal in Nederland een behoorlijke populatie konijnen maar 
door de desastreuze gevolgen van de door de mens geïntroduceerde ziektes VHS en Myxomatose 
zijn er nog maar een paar kleine populaties aanwezig.  

Deze kleine populaties zijn verre van een redelijke en gezonde wildstand, deze worden dan ook door 
ons beschermd.  
Hiervoor worden predatoren beheerd en wordt er voor dekking en beschutting gezorgd in de 
omgeving van deze populaties alles om het reproductie succes te verhogen.  

Natuurlijk is ons doel hiervoor wel tegenstrijdig wij beschermen het konijn nu met de hoop in de 
toekomst weer een gezonde stand te hebben zodat we ook het konijn weer kunnen bejagen. 

Dit is de rare realiteit, een jager regelt de bescherming van een soort zelf, een opgelegde 
bescherming van uit het ministerie zou hierin zelfs averechts werken.  
Met het beschermen van het konijn is een gezonde populatie na al het werk niet meer voor de jager 
bejaagbaar.  
Het doel van de jager komt dus te vervallen en dan ook een groot deel van zijn inzet. 

Haas: 
Over onze WBE is de haas algemeen voorkomend maar niet talrijk met over 5 jaar gemiddeld 6 
hazen per 100 hectare. 

De populatie is over de afgelopen jaren toegenomen. 
In het verre verleden hebben we behoorlijk last gehad van hazenpest, de populatie was groot dus 
deze ziekte kon zich eenvoudig verspreiden. Hierna heeft de haas rust gekregen in onze WBE en daar 
zien we nu de resultaten van in vergelijking met 5 jaar geleden is de populatie nu 50% gegroeid. 

Ook hierin regelen wij jagers de bescherming al zelf, het is een lange weg wat veel inzet vraagt van 
ons als vrijwilligers, het beheren van predatoren, informeren van boeren en grondgebruikers. Maar 
dit heeft er door de jaren heen wel voor gezorgd dat de stand langzaamaan weer toeneemt. 

Ook hier geldt dat onze vrijwillige inzet niet geheel zonder tegenprestatie is, we streven allemaal 
naar een redelijke en gezonde wildstand zodat we in de herfst de vruchten van ons werk kunnen 
plukken. 

Algemeen: 
Door de soorten op de jachtlijst te houden is er een grote groep vrijwilligers die zich inzet voor het 
behoudt van de soort en die er ook zelf baat bij hebben dat de soorten talrijk worden/ blijven. 

In plaats van een sluiting van de jacht zou er dan ook gekeken kunnen worden naar een uitbreiding 
in de mogelijkheden voor deze vrijwilligers om hun inzet effectiever te maken. Voorbeeld is het 
beheren van de vos bij nacht wat al op enkel plaatsen wordt toegepast voor de weidevogels.  


